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P R O T O K Ó Ł  NR XXXIV/17 

XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła się w dniu 30 czerwca 2017 roku  

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista ds. obsługi Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 900 otworzył XXXIV sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 20 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym. 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami, 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  

4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

5. Komendanta Powiatowego Policji w Żninie podinsp. Pana Artura Krajewskiego,  

6. Prezesa Zarządu Spółki WiK w Żninie Pana Jerzego Mączko, 
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7. Prezesa spółki PUK w Żninie Pana Dariusza Żurawickiego,  

8. Prezesa Zarządu oddziału ZNP w Żninie Panią Ewę Miażdżyk, 

9. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

10. Dyrektorów Szkół i Przedszkoli, 

11. Pozostałe osoby obecne na sali, 

12. Prasę lokalną, 

13. Radio Żnin. 

 

AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XXXIV sesji Rady 

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXXIII sesja odbyła się w dniu 

26 maja 2017 r.  Protokół z tej sesji zawiera  34 strony i  23 załączniki.  Z treścią protokołu 

zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym proponuję, 

aby Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu 

z XXXIII  sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę  podnieść rękę? 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 18 radnych 

 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół  z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Żninie. 
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Ad PKT 4 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Burmistrz Robert Luchowski  - przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 5 

do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  zapytał o sprawę 

budowy drogi S-5 i drogi wojewódzkiej nr 251 i konkretne informacje dotyczące utrudnień 

w tym zakresie.  Po drugie zapytał na jakim etapie jest wniosek, który został złożony przez 

WiK? 

Burmistrz Robert Luchowski  - rzeczywiście w nadchodzącym czasie czeka  nas wiele 

wydarzeń drogowych i kumulacji działań związanych z budową S-5 i drogi wojewódzkiej. 

Między czasie z uwagi na zły stan infrastruktury podziemnej zostanie zamknięty odcinek ul. 

700 – lecia od kościoła św. Floriana do mostu. W tych okolicznościach będziemy musieli sobie 

poradzić. Najpierw będzie bardzo, bardzo źle, a później będzie bardzo, bardzo dobrze. 

Podzielam niepokój radnego Adama Kowalewskiego. Prace na drodze nr 251 są mało 

widoczne. Inwestor napotkał na utrudnienia, dla uspokojenia jest jeszcze czas na zakończenie 

tej inwestycji przez inwestora. W zakresie budowy drogi S-5 rzeczywiście widać postępy. Co 

do organizacji ruchu to jest to ciągle na etapie konsultacji i umówmy się tak, że podam 

informację w tej sprawie po ostatecznych uzgodnieniach.  

Co do sprawy wniosku złożonego przez WiK to poprosił, aby głosu udzielić prezesowi spółki 

Panu Jerzemu Mączko. 

Prezes Zarządu spółki WiK Jerzy Mączko – wyjaśnił, że kilkanaście dni temu otrzymał 

pismo z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej informujące, że 

złożony wniosek w dniu 28 lutego br. przeszedł pierwszy etap oceny. Wniosek przeszedł 

ocenę formalną, czyli potwierdzono, że wniosek jest kompletny i posiada wszystkie niezbędne 

załączniki, pierwszy etap oceny merytorycznej. Najistotniejszą informacją jest to, że wniosek 

uzyskał 30 punktów. Jest to bardzo ważna informacja, bowiem chcę powiedzieć, że w dwóch 

poprzednich konkursach wnioski, które otrzymały podobną ilość punktów tj. 30, znajdują się 

na 5 miejscach list rankingowych. Na jednej z list jest ponad 100 wniosków. A na drugiej 96 

wniosków. Otrzymana ilość 30 punktów daje nam bardzo duży handicap, bowiem wysoka 

lokata na liście rankingowej gwarantuje nam praktycznie otrzymanie dofinansowania. 

Szczupłość środków, które w tej chwili pozostały do rozdysponowania powodować będzie, że 

ustalając listę rankingową ministerstwo i Narodowy Fundusz będą musiały w pewnym 

momencie postawić grubą kreskę i odciąć część wniosków, które zdobędą minimalną liczbę 
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punktów  tj. 22, 23, 24, ale po prostu ze względu na brak środków nie znajdą się na liście 

rankingowej. Oczywiście nie jest to koniec procedury oceny.  Czekamy teraz na tę listę 

rankingową zatwierdzoną przez ministerstwo i rozpocznie się wówczas ocena merytoryczna 

drugiego stopnia.  Należy się spodziewać, że w miesiącu sierpniu będzie już wszystko 

wiadomo.  

 

AD PKT 5- Interpelacje radnych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o składanie interpelacji. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Marek Zieliński – zwrócił się  do 

Burmistrza z prośbą o wystąpienie z pismem do  wójtów, burmistrzów Powiatu Żnińskiego, celem 

przywrócenia w Żninie Zespołu do spraw orzekania o niepełnosprawności. Żnin jest jedynym 

miastem powiatowym w województwie kujawsko – pomorskim, które nie ma takiej komisji. Jeśli 

chodzi o pieniądze, to nie one powinny tutaj decydować, ważniejsza jest bowiem troska o osoby 

niepełnosprawne, o ludzi chorych, którzy w tej chwili muszą jeździć do Mogilna. Uważam, że  

powinno to powrócić, gdyż od 1990 roku takiej instytucji już nie ma.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski -  ponowił interpelację w 

sprawie remontu dróg wykonanych z trylinki, gdyż ich stan jest niepokojący.  

Ponadto poruszył sprawę kanalizacji na ul.  Pałuckiej, skrzyżowanie ul. Wiejskiej z ul. Górską. Jest to 

droga powiatowa, my już ten temat drążyliśmy, lecz nadal nie jest nic załatwiane, a przy tak mokrym 

roku powstają kałuże, które stwarzają niebezpieczeństwo dla ruchu kołowego i pieszego.  

Podziękował jednocześnie za załatwienie sprawy zalewania obszaru u zbiegu ulic Wiejska, Kl. 

Janickiego. Zostały tam poczynione prace, rów wyczyszczony, częściowo wykonana kanalizacja.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sławomir Kujawa -   poruszył sprawę 

terenu za sklepem „Słoneczko” w Żninie, czyli na ul. Kopernika pomiędzy garażami, otóż są tam bardzo 

duże dziury i prosiłby o ich zasypanie np. tłuczniem kamiennym.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski -  poruszył sprawę fontanny, która 

znajduje się na żnińskim rynku i jest w pewnym sensie jego ozdobą. Zaproponował, aby założyć tam 

jakieś krawężniki na około, ponieważ  ta woda się rozpływa i to nieestetycznie wygląda. Prosiłby 

zatem o  podjęcie działań w tym zakresie. 

Więcej interpelacji nie zgłoszono.  
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AD PKT 6 – Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Żnin za 2016 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, że na podstawie art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu 

terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w terminie do dnia 30 czerwca 

roku następującego po roku budżetowym. Wobec tego podjęcie uchwały jest uzasadnione.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  zapytał czy są jakieś pytania. Wobec braku 

pytań poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 14 Radnych 

Wstrzymało się 5 Radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIV/382/2017 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy Żnin za 2016 rok, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

AD PKT 7 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Żnina. 

 

a) sprawozdanie Burmistrza Żnina z wykonania budżetu Gminy Żnin za 2016 rok 

i informacja o stanie mienia wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  o zabranie głosu poprosił Burmistrza. 

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział,  że w dniu dzisiejszym odbywa się jedna z 

najważniejszych sesji w roku, gdzie Rada dokonuje oceny pracy Burmistrza za ubiegły rok.   
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W porównaniu z rokiem 2015, bo do niego będę się odnosił dochody budżetu gminy Żnin 

wzrosły z 75 915 236,71 zł do kwoty 91.363 256,53 zł, czyli o 15 348 019,82 zł, co jest ważnie i 

istotne w obszarze dochodów bieżących. W porównaniu z rokiem 2015 wydatki budżetu 

gminy wzrosły z 70 910 258,04 zł do 89 739 365,35 zł, czyli o 18 829 207,81 zł. Zwrócił uwagę, 

że z zaplanowanych na 2016 rok w kwocie 94 785 432,27 zł po zmianach wydaliśmy 

ostatecznie 89 739 365,85 zł, czyli o 5 046 066,42 zł mniej niż zaplanowaliśmy.  

W porównaniu z rokiem 2015 dochody majątkowe zmniejszyliśmy z kwoty 1 763 820,40 zł do 

kwoty 1 221 500,03 zł, czyli o 542 320,37 zł szukając ich poza obszarem wyprzedaży majątku 

gminnego.   W porównaniu z rokiem 2015 wydatki majątkowe, czyli inwestycyjne wrosły z 

4 409 177,80 zł do kwoty 8 536 124,23 zł., czyli o kwotę 4 126 946,43 zł, czyli blisko o 100%. W 

porównaniu z rokiem 2015 wydatki bieżące, określane bardzo często jako kontrowersyjne, 

kojarzone z konsumpcją, usługą gastronomiczną po zmianach wzrosły co prawda z 

66 500 980,24 zł do kwoty 81 203 241,62 zł, czyli o 14 702 261,68 zł, jednak należy zwrócić 

uwagę, że w roku 2015  kwotę zaplanowanych środków bieżących zmniejszyliśmy w trakcie 

roku z 69 003 069,31 zł do kwoty 66 500 980,24 zł, czyli o około 2 502 089,07 zł. Tak też 

uczyniliśmy w roku 2016. Z zaplanowanych bowiem w 2016 roku wydatków bieżących po 

zmianach na kwotę 86 320 487,68 zł zmniejszyliśmy w trakcie roku do kwoty  81 203 241,62 

zł, czyli o 5 117 246,06 zł. Należy przy tym zauważyć, że w roku 2016 wprowadzono program 

rodzina 500 +, co w znacznym stopniu zwiększyło wydatki bieżące. Powstały również trzy 

nowe jednostki tj. żłobek miejski, Centrum Organizacji Pozarządowych oraz Samorządowe 

Centrum Usług Wspólnych.     

W porównaniu z rokiem 2015 dokonując zapowiadanego oddłużania gminy i realizując ten 

proces z zastanej kwoty z tytułu kredytów i pożyczek  na kwotę 16 220 243,44 zł 

zredukowaliśmy dług gminny do kwoty 14 924 107,30 zł, czyli o kwotę 1 296 136,14 zł 

przyspieszając jego spłatę.  W roku 2016 kontynuując proces dalszego oddłużania gminy 

zredukowaliśmy zadłużenie gminy o kolejne kwoty tj. z kwoty 14 924 107,30 zł w 2015 roku 

do kwoty 13 251 697,78 zł na dzień 31.12.2016 r., czyli 1 672 409,62 zł.  

Jeżeli chodzi o realizację dochodów to szczegółowe informacje macie Państwo w 

sprawozdaniu, które otrzymaliście.  

Co do wydatków to pozwólcie Państwo, że zatrzymam się przy wydatkach bieżących, o 

których już dzisiaj mówiłem. Te wydatki bardzo często kojarzone są z konsumpcją, usługą 

gastronomiczną, określane są mianem szastania pieniędzmi, nieuzasadnionymi wydatkami. 

Wydatki bieżące to nie tylko te sprawy o których tutaj mówiłem, ale także wydatki w dziale 

transport i łączność, mówię tutaj o drogach. Zakup kamienia wapiennego zrealizowany w 
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kwocie 401 843,18 zł, w zeszłym roku jedynie w kwocie 242 365,45 zł. W roku 2015 to 4.305 

ton kamienia, w roku 2016 to 5.813 ton. To są wydatki bieżące.  

Wydatki bieżące to również remonty cząstkowe dróg gminnych. W roku 2016 to kwota 

236 925,46 zł, w roku 2015 to kwota 80 028,18 zł. Wzrost o 156 897,28 zł.  

Wydatki bieżące to również prace remontowe mające charakter pilny, zabezpieczające ulice 

na terenie miasta i gminy Żnin, to usługi transportowe, to profilowanie i równanie 

nawierzchni, to praca równiarki, walca, malowanie znaków poziomych i pionowych. Wydatki 

bieżące to również wydatki ponoszone na akcję zima. Wydatki bieżące to również wydatki 

ponoszone na koszenie trawy na terenie gminy Żnin. To również zakupy usług remontowych 

w gospodarce mieszkaniowej.  

Ponadto poinformował, że w tym roku rozpoczął się proces przy współudziale naszego 

partnera jakim jest Spółdzielnia Mieszkaniowa w Żninie gdzie niestety wolnymi krokami, bo 

tylko takimi nas stać, jeśli chodzi o płatność w toku nieprzydzielenia wyroku eksmisyjnego 

lokalu, będziemy chcieli nawiązać lepszą współpracę ze spółdzielnią i należy się spodziewać, 

że w niedalekim czasie poza tym jednym mieszkaniem, które zostało wskazane na eksmisję 

pojawią się kolejne, by ten proces ostatecznie zamknąć.  

Wydatki bieżące to działalność usługowa, plany zagospodarowania przestrzennego. 

Oczywiście wydatki bieżące to również administracja publiczna. To również turystyka 

i promocja, do której dzisiaj wrócę. Zwrócił uwagę na fakt, że w roku 2013 gmina Żnin wydała 

na „Wielkie grillowanie” kwotę 57 163,05 zł. W roku 2014 gmina Żnin wydała na „Wielkie 

grillowanie” kwotę 225 683,44 zł. W roku 2016 gmina Żnin na Biesiadę Pałucką wydała kwotę 

13 712,24 zł. Proszę zatem być oszczędnym w komentarzach kiedy w opinii publicznej krąży 

taka teza, że w tej kadencji wydajemy na usługi gastronomiczne i przejadamy  publiczne 

pieniądze.  

Wydatki bieżące to bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa.    Wydatki bieżące 

to oświata i wychowanie, edukacyjna opieka wychowawcza, to dotacje do placówek 

niepublicznych. Dlaczego o tym mówię? Otóż jest teza mówiąca o zwiększaniu wydatków 

inwestycyjnych i zmniejszaniu wydatków bieżących. Jeżeli mówimy o zdecydowanych i 

drastycznych cięciach w wydatkach bieżących to proszę mi wskazać obszar gdzie te ciecia 

mają nastąpić. Likwidujemy szkoły?, rezygnujemy z pomocy społecznej?, zamykamy żłobek?. 

Wydatki związane z artykułami żywnościowymi, gdzie dzisiaj Wysoka Rado macie 

wyodrębniony oddzielny paragraf  i można zobaczyć wysokość tych środków. Nie mamy nic 

do ukrycia. W tym obszarze staramy się szukać oszczędności.        
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Szanowni Państwo dotacje podmiotowe celowe dla podmiotów zaliczanych i nie zaliczanych 

do sektora finansów publicznych. Mowa tuta j o stowarzyszeniach, które nie tylko prowadzą 

szkoły niepubliczne, ale również organizują życie dla nas, dla mieszkańców. W roku 2015 

wydatki na współpracę ze stowarzyszeniami wynosiły 4 473 568,83 zł. W roku 2016 wydatki 

te wyniosły 4 636 811,49 zł, czyli nastąpił wzrost o 163  242,66 zł. Ktoś mógłby powiedzieć, że 

jest to nieznaczny wzrost. Dla stowarzyszeń, dla organizacji pozarządowych każdy sygnał 

płynący  ze współpracy Burmistrza i Wysokiej Rady w zakresie zwiększania budżetu, pod 

kontrolą jest zasadne. Następnie omówił sprawę funduszu sołeckiego i podkreślił, że różnica 

między rokiem 2015, a 2016 w zakresie wydatków wynosi 20 247,50 zł.  

Zwrócił także uwagę na wzrost wydatków majątkowych  o kwotę 28 137,44 zł w stosunku do 

roku 2015 oraz spadek wydatków bieżących w zakresie funduszu sołeckiego.  

Następnie przedstawił katalog najważniejszych zadań inwestycyjnych, które zostały 

wykonane w 2016 roku. Stanowi o tym załącznik nr 7 do protokołu. Dodał, że nastąpił prawie 

dwukrotny wzrost inwestycji w porównaniu do roku 2015.  

Jeśli chodzi o wydatki ponoszone na programy i projekty realizowane ze środków Unii 

Europejskiej to wydane środki w 2016 roku uległy wzrostowi w porównaniu z rokiem 2015 i 

wynosiły 834 321,51 zł. Pewnie chciałoby się usłyszeć o wielkich milionach. Przypomnę, że 

jesteśmy na samym początku nowego okresu aplikowania o środki i też pamiętamy, ze ten 

nowy okres wchodzenia w środki wiązał się z wyborami, zmianą rządów itp.   Nie oznacza to 

jednak wcale, że ten proces został zahamowany.  

Ponadto poinformował o utworzeniu żłobka gminnego, w ramach krajowego programu, na 

którego utworzenie również otrzymaliśmy dofinansowanie.  

Podsumowując stwierdził, że wydając gminne środki dbamy jednocześnie o wzrost 

dochodów, ponad 15 mln zł w obszarze dochodów bieżących. Realizując politykę 

oszczędnościową, kierując się gospodarnością nie wydajemy pieniędzy na siłę jak nie ma 

takiej potrzeby. Zmniejszyliśmy wydatki o ponad 5 mln zł, choć można było pójść mylną 

ścieżką wydajmy wszystko skoro mamy pieniądze. Poszukując dochodów do budżetu gminy 

sprzedajemy majątek gminny tylko wtedy, gdy  jest to konieczne. Staramy się szukać 

dochodów w innych obszarach, chroniąc majątek gminny przed wyprzedażą, o czym 

świadczy zmniejszenie dochodów majątkowych w porównaniu z 2015 r. o blisko 0,5 mln zł. 

Realizujemy politykę proinwestycyjną, oczywiście wzrost wydatków majątkowych do kwoty 

prawie 8 500 000,00 zł. Kontynuujemy proces spłaty kredytów i pożyczek zaciągniętych przed 

5 grudnia 2014 r. Na koniec roku 2016 r. udało nam się zmniejszyć zadłużenie gminy do kwoty 

13 274 209,54 zł.  
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Na dzień 31 grudnia 2016 roku ani na złotówkę nie zadłużyliśmy gminy Żnin. Nie 

skorzystaliśmy z kredytów, pożyczek, udało się bądź środkami własnymi bądź z udziałem 

dofinansowania te wydatki sfinansować.  

Z planowanego na 2016 rok deficytu w kwocie 4 628 917,00 zł, wypracowaliśmy nadwyżkę w 

kwocie 1 623 890,68 zł.  

W przypadku pojawiających się zaległości podatkowych systematycznie i niezwłocznie 

wprowadzane są postępowania zmierzające do wykonania obowiązku podatkowego poprzez 

upomnienia, tytuły wykonawcze w celu wykonania  egzekucji administracyjnej, ale również 

stosujemy działania przy współpracy z Radą Miejską. Ponadto rozpatruję wnioski o 

zastosowanie ulg, w formie umorzenia, odroczenia czy też rozłożenia na raty w sposób 

racjonalny, wnikliwie badając każdy wniosek. O ile w 2014 roku dokonano umorzeń na kwotę 

ponad 270 tys. zł, to w roku 2015 dokonano umorzeń na kwotę jedynie 46 690, 82 zł, czyli o 

224 556,66 zł niższą, z kolei w roku 2016   umorzyłem podatek jedynie na kwotę 41 672,35 zł 

czyli niższą o ponad 5 000 zł w stosunku do roku 2015. Tendencja spadkowa w stosunku do 

lat poprzednich nastąpiła w zakresie odroczeń spłat.  W roku 2016 była to jedynie kwota 

6 366,60 zł, kiedy np.: w roku 2015 tych odroczeń było na kwotę 150 180,54 zł.  

Systematycznie monitorowane jest wydawanie wydatków bieżących. W zakresie wydatków 

bieżących na 20 działów klasyfikacji budżetowej, w 19 mamy ich niewykonanie, czyli nie 

wydaliśmy wszystkich środków zaplanowanych w budżecie. Można zatem w pewien sposób 

mówić o oszczędnościach, gdzie wydatki ograniczamy do niezbędnych w kontekście 

wydatków bieżących.  

Ograniczenia m.in. w działach Turystyka, gdzie się mówi o wielu naszych wyjazdach 

zagranicznych. Oszczędności  w zakresie administracji publicznej, gdzie mówi się o przeroście 

administracji i krążą w przestrzeni publicznej informacje o nie wiadomo jakiej pensji 

współpracowników, a tutaj też mamy niewykonanie.   W zakresie promocji, gdzie krąży w 

przestrzeni publicznej kłamliwa teza o potężnej ilości medali, grawertonów, w oświacie i 

wychowaniu. We wszystkich tych działach o których powiedziałem  są one kojarzone jako 

przejadanie środków, szastanie pieniędzmi, wypas, konsumpcja, jedzenie.  

W roku 2016 powstały trzy nowe jednostki. Centrum Organizacji Pozarządowych, czyli 

miejsce do integracji i spotkań, ale też pomocy dla stowarzyszeń. Samorządowe Centrum 

Usług Wspólnych, które w sposób niemal scentralizowany obsługuje placówki oświatowe, 

COP, żłobek gminny, instytucje kultury i sportu.  

Podpisaliśmy nową, korzystniejszą umowę na odbiór odpadów komunalnych z Zakładem 

Oczyszczania Miasta spółka z o.o. Świdnica oddział w Żninie, dzięki współpracy, długich 
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dyskusji z przychylną Radą Miejską udaje się utrzymać w porównaniu z innymi gminami 

stawki za odbiór odpadów na niskim poziomie.  

Zmieniliśmy firmę sprzątającą miasto, powierzając to zadanie spółce komunalnej PUK. Jeśli 

chodzi o czystość miasta to powinniście być Państwo zadowoleni.  

W strukturze wydatków bieżących w sposób znaczny, znaczny uregulowano wynagrodzenia 

w instytucjach kultury, w instytucjach sportu, w MOS-ie. Poziom zastanych wynagrodzeń był 

rzeczywiście bardzo niski.  

Po raz kolejny dokonaliśmy zwiększenia wydatków w budżecie na działalność stowarzyszeń. 

Podkreślił bardzo dobrą współpracę, ciekawe pomysły i podejmowane inicjatywy. Zmieniła 

się tendencja wydatkowania środków w ramach funduszu sołeckiego. Podziękował sołtysom, 

bardzo się cieszy, że to ciało doradcze w postaci Rady Sołtysów powstało, gdzie na 

spotkaniach możemy dyskutować o problemach i pomysłach.         

Nastąpił zdecydowany wzrost inwestycji bez pożyczek, bez kredytów, bez zadłużenia gminy 

Żnin do 31 grudnia 2016 r., a nawet do chwili obecnej. Na bieżąco monitorujemy strony 

internetowe podmiotów ogłaszających konkursy, umożliwiające pozyskanie środków z Unii 

Europejskiej. Ubiegamy się tylko o te środki, które wpływają na rozwój gminy, nie patrząc na 

efekt polityczny, słupki, statystyki. Stąd też nie korzystaliśmy i nie braliśmy udziału we 

wszystkich konkursach. Przykładem jest choćby targowisko miejskie, gdzie środki 

zewnętrzne na realizację tego zadania były, ale w wyniku szeroko przeprowadzonych 

konsultacji kupcy opowiedzieli się na nie, stąd też odstąpiliśmy od realizacji tego zadania. 

Zrezygnowaliśmy z budowy przedszkola z prostej przyczyny, a mianowicie nie wpisywaliśmy 

się w kryteria konkursowe dotyczące tzw. dzietności.  

Zmierzając do końca mojego krótkiego wystąpienia chciałbym podziękować w pierwszej 

kolejności Radnym Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował klubowi radnych „Razem z Forum 

i PiS dla Gminy”, podziękował klubowi radnych „Razem dla Gminy Żnin”, za to, że na Was 

mogę zawsze liczyć, za to, że Wasza praca nie charakteryzuje się nieprzewidywalnością, że 

dyskutujemy merytorycznie, że głosowanie często, a nawet zawsze ma charakter 

merytoryczny, a nie polityczny. Tych, którzy nie są przekonani do rozwoju gminy Żnin, 

którzy boją się podjąć ryzyko i odpowiedzialność proszę i namawiam do podjęcia 

merytorycznej dyskusji, do zaproponowania swoich  rozwiązań i do konstruktywnej krytyki. 

Oby ona była słuszna i merytoryczna, ponieważ nikt nie jest doskonały, ja na zmiany również 

oporny nie jestem.  

Wciąż w gminie Żnin mamy sytuację politycznie stabilną, wciąż mogę w tej Radzie Miejskiej 

liczyć na większość głosów, z czego bardzo się cieszę. Budżet, który tworzymy i realizujemy 
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nie jest budżetem Burmistrza, tylko jest naszym wspólnie wypracowanym budżetem. 

Bierzemy za niego odpowiedzialność, cieszymy się wspólnie z sukcesów, ale też czasami 

musimy przełknąć gorycz, będąc niesprawiedliwie oceniani poprzez część lokalnych mediów, 

poprzez niesprawiedliwe wpisy na forum Gazety Pomorskiej, które pewnie przy jego 

tworzeniu miało służyć innym zamiarom, przez sfrustrowanych mieszkańców, którzy 

do dzisiaj nie zaproponowali żadnych rozwiązań, żadnych propozycji i przez tych, którzy 

zamiast wyjeżdżać z tego miasta dostali wielką szansę na współtworzenie budżetu, na bycie 

współautorem rozwoju tej gminy. Z tej możliwości nie skorzystano. Również przez tych, 

którzy poza kiepskim dowcipem rysunkowym  w przestrzeni portalu społecznościowego      

niestety niczym więcej wykazać się nie potrafią. Chciałoby się ich dzisiaj wymienić 

z nazwiska, ale po co? Pozostaje pogarda taką formą prowadzenia dyskusji publicznej. Na usta 

się ciśnie cytat z literatury „Przecież miałeś chamie złoty róg, został Ci się ino sznur” 

chciałbym przez to również uświadomić w jakiej rzeczywistości przychodzi nam pracować.   

Nie jest to forma jakiejś walki z mediami lokalnymi, mam tylko prawo domagać się prawdy 

w artykułach, prawdy w audycjach i to o co mogę prosić to dociekanie do sedna każdego 

tematu, który Państwo poruszacie. Byśmy nie musieli do Państwa kierować sprostowań, które 

bardzo często nie są publikowane. Podziękował sołtysom gminy Żnin za współpracę, która 

jest niezwykle owocna, za to, że w budżetach sołeckich zaczyna dominować kierunek 

proinwestycyjny. Macie wolną rękę w działaniu. Nikt już na tej auli nie powie, że ma swoich 

sołtysów.  Szanuję Państwa decyzyjność i niezależność terytorialną, życzę wytrwałości 

i zdrowia w realizacji celu.  

Ponadto podziękował członkom Rad Osiedli. Podziękował za tę inicjatywę. Myślę, że ich 

utworzenie było bardzo dobrym posunięciem, stąd ukłon w stronę Wysokiej Rady.  

Podziękował współpracownikom, kierownictwu Urzędu, ale również  kierownikom 

Wydziałów. Każdy wydział, każda komórka jest ważna. Bez zespołu, bez tak oddanych 

pracowników nie byłoby naszego wspólnego sukcesu.  

Podziękował wszystkim podmiotom, które bardzo blisko współpracują tj. dyrektorom 

jednostek oświatowych, dyrektorom instytucji kultury, dyrektorowi MOS-u, Pani dyrektor 

MOPS-u, pracownikom i Pani dyrektor SCUW-u, pracownikom COP-u, spółek komunalnych, 

WiK-u, PUK-u, a także podziękował zarządowi firmy Novago z siedzibą w Wawrzynkach. 

Ponadto podziękował przedstawicielom OSP, PSP, Policji, organizacjom pozarządowym. 

Podziękował mieszkańcom za cierpliwość, za wyrozumiałość, za zaufanie. Wiem, że 

rzeczywistość którą kreuje czasami w obszarze poza publicznym   wygląda bardzo źle, bo nie 

wszyscy którzy w tej gminie mieszkają mają, którzy mają wpływ na rozwój tej gminy chcą 
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by ta gmina się rozwijała.  Znacie mnie bardzo dobrze, wiecie, że bywam wśród Was i to 

właśnie wśród mieszkańców nabieram siły do działania, bo nie jest tak źle jak o nas czasami 

piszą, nie jest tak źle jak o nas czasami mówią.   Ja bardzo chętnie poznam nowe obszary 

rozwoju i zapoznam się z nowymi propozycjami.  

Podziękował mediom, Radiu Żnin. To nie ma znaczenia mówiąc dyplomatycznie prezes, że 

Radia Żnin odnosi się do mojej pracy z dystansem, co mam okazję słuchać raz w tygodniu w 

spotkaniu z Kapałami. Czasami ten dowcip jest taki, ze sam się z niego śmieję, a czasami przez 

tę mgłę dowcipu przebija gorycz, która nie jest dla mnie przyjemna, ale wierzcie mi Państwo, 

że to zniosę.  

Podziękował Tygodnikowi Lokalnemu „Pałuki”, choć Pan redaktor naczelny z 

solidarnościowego barta z początków działalności tej prasy, z bibuły, bo tak pamiętam, w 

nowej rzeczywistości próbuje się odnaleźć, w tej rzeczywistości komercyjnej. Życzył 

redaktorom i przypisanemu do moich działań redaktorowi Panu Karolowi Gapińskiemu    

większej dokładności w docieraniu do danych przed napisaniem artykułu, do  obiektywizmu, 

a i bardzo często znoszę ciężką ripostę, choć nie zawsze jest ona sprawiedliwa. Jestem 

czytelnikiem Tygodnika „Pałuki” od samego początku i możecie Państwo robić co Wam 

przyjdzie na myśl. Nie zniechęcicie mnie do tego by go nadal kupować.  

Poza tym podziękował redaktor Pani Iwonie Woźniak z Gazety Pomorskiej. Tutaj też prośba 

w nawiązaniu do tego o czym mówiłem, niestety stałym słabym elementem działalności tego 

medium jest istnienie nie kontrolowanego forum Gazety Pomorskiej. Oczywiście forum ma 

służyć dyskusji, ale jeżeli gazeta decyduje się na funkcjonowanie tego typu forum to powinna 

być osoba, grupa osób, zespół, który te wpisy kontroluje. Oczywiście pojawia się tam pewna 

ocena rzeczywistości, natomiast poziom dialogu jest często bardzo niski. Zatem my jako 

mieszkańcy zamiast interweniować, to powinna być to osoba, która by się tym zajmowała.  

Nikt nie jest doskonały, nie jestem odporny na krytykę, chcę słuchać o tym co robimy źle, ale 

chcę Państwa zapewnić, że tak jak 5 grudnia 2014 roku powiedziałem, tak do końca kadencji 

będę osobiście i wszyscy moi współpracownicy  bardzo ciężko pracować, póki starczy sił na 

rozwój tej gminy. Żadna siła, żadna jednostka nie zatrzyma nas przed działaniami 

zmierzającymi do rozwoju tej gminy. Potrafimy przyznać się do błędu, potrafimy wyciągać 

wnioski, niech towarzyszy nam optymizm, zdrowie i  wiara w lepsze jutro.  

 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – w imieniu Burmistrza odczytała uchwałę 

Nr 16/S/2017 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z 

dnia 20 kwietnia 2017 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza 
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Żnina sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Żnin za 2016 rok wraz z informacją o stanie 

mienia Gminy, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

b) stanowisko Komisji Rewizyjnej i opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 

w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żninie w celu przedstawienia  opinii Komisji Rewizyjnej 

o rozpatrzeniu sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu i wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Żnina. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski - przedstawił pozytywną 

opinię Komisji Rewizyjnej dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Żnin za 2016 

rok, sprawozdania finansowego, informacji o stanie mienia Gminy Żnin. Stanowi o tym 

załącznik nr 9 do protokołu. Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek 

Komisji Rewizyjnej o udzieleniu absolutorium Burmistrzowi Żnina z tytułu wykonania 

budżetu Gminy  Żnin za 2016 rok.   Stanowi o tym załącznik nr 10 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – odczytał uchwałę Nr 17/Kr/2017 

Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 6 czerwca 

2017 roku dotyczącą zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 

Burmistrza Żnina za 2016 rok, która uznaje jako prawidłowy wniosek Komisji Rewizyjnej 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Żnina za 2016 rok. Stanowi o tym załącznik 

nr 11 do protokołu. 

c) dyskusja 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – otworzył dyskusję. 

Radny Lucjan Adamus  - zwrócił się do Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego i 

przedstawionego przez niego sprawozdania. Otóż poczułem się niesmacznie i muszę to 

powiedzieć, ponieważ reprezentuję Klub radnych „Forum dla Pałuk”. Tak jak Pan Burmistrz 

podczas swojego zaprzysiężenia na początku kadencji mówił, że będzie pracował z całą Radą 

Miejską na rzecz rozwoju tej gminy tak dzisiaj Pan Burmistrz podziękował Klubowi „ Razem 

z Forum i PiS dla Gminy”, Klubowi „Razem dla Gminy Żnin”, natomiast nie użył słów 

podobnych w stosunku do naszego klubu i jego sympatyków.  W związku z tym wyłania się 

z tego taka konkluzja, a mianowicie jeżeli którykolwiek z radnych chciałby coś dobrego 
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wprowadzić dla tej gminy czy to w formie inwestycji czy innych zagadnień i ma inne 

spojrzenie niż Burmistrz  to  takich ludzi się nie słucha. Z takimi ludźmi się nie rozmawia, z 

takimi ludźmi się nie prowadzi dialogu i to mnie bardzo zabolało. Myślę Szanowni Państwo, 

że najlepiej będzie jak osądzą to mieszkańcy. Dziękuję.   

 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Żnina. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Żnina, a następnie przypomniał zasady głosowania. 

Otóż zgodnie z § 56 ust. 5 Statutu Gminy Żnin głosowanie nad udzieleniem absolutorium 

i przyjęciem sprawozdania z wykonania budżetu odbywa się w sposób jawny imienny.  

Wobec powyższego Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania 

wyczytując Radnych z imienia i nazwiska zgodnie z listą obecności pytając czy radna/radny 

jest za udzieleniem lub nie udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Żnina, bądź wstrzymuje się 

od udzielenia absolutorium? 

Ustawowy skład Rady Miejskiej w Żninie wynosi 21 radnych, obecnych na sali było 19 

radnych.    

Za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Żnina z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Żnin za 2016 rok opowiedziało  się  14  radnych Rady Miejskiej w Żninie tj.: 

Lidia Cieślewicz, Elżbieta Gogola, Kazimierz Jańczak, Adam Kowalewski, Leszek Kowalski, 

Grzegorz Koziełek, Sławomir Kujawa, Idzi Mądry, Włodzimierz Oźminkowski, Ireneusz 

Starczewski, Piotr Tomaszewski, Grzegorz Wesołek, Tomasz Wysocki, Marek Zieliński.  

Przeciwko udzieleniu absolutorium Burmistrzowi Żnina z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Żnin za 2016 rok opowiedziało się 3 radnych Rady Miejskiej w Żninie 

tj.: Lucjan Adamus, Piotr Horka, Jerzy Kowalski. 

Wstrzymało się od udzielenia absolutorium Burmistrzowi Żnina z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Żnin za 2016 rok 2 radnych Rady Miejskiej w Żninie tj.: Maria Błońska, 

Halina Krygier. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek stwierdził, że Rada Miejska w Żninie udzieliła 

absolutorium Burmistrzowi Żnina  uchwałą  Nr XXXIV/383/2017, która stanowi załącznik  

nr 12 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił przerwę w obradach.  
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AD PKT 8 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin 

na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, że projekt był szczegółowo  omawiany na 

posiedzeniach Komisji Rady, udzielano odpowiedzi na wiele szczegółowych pytań. Komisja 

Budżetu i Gospodarki nie wnosiła uwag do projektu. Prosiłby zatem, aby ponownie nie 

omawiać tego projektu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – rzeczywiście 

zmiany do budżetu były omawiane bardzo szczegółowo. Pani Skarbnik sygnalizowała nam 

wprowadzenia autopoprawek, które otrzymaliśmy mailowo, więc była wcześniejsza  

możliwość się z nimi zapoznać.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  wobec tego poprosił Wiceprzewodniczącą 

Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  poddał pod głosowanie autopoprawki 

zaproponowane przez Burmistrza. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 15 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

Przeciw był 1 radny 

 

Rada przyjęła autopoprawki zaproponowane przez Burmistrza. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z naniesioną 

autopoprawką. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 15 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

Przeciw był 1 radny 
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Rada podjęła uchwałę Nr XXXIV/384/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy 

Żnin na 2017 rok, która stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 

 

AD PKT 9 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Żnin na lata 2017 – 2030. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, aby procedować ten projekt uchwały w taki 

sposób jak zmiany do budżetu. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 

Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 15 radnych 

Wstrzymało się 2 radnych 

 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIV/385/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żnin na lata 2017 – 2030, która stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu.  

 

AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Żnin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że podjęcie niniejszej uchwały ma na celu 

sfinansowanie deficytu budżetu Gminy Żnin w 2017 roku w formie obligacji, których termin 

wykupu przypada na lata 2021-2027. Podmiot któremu zostanie powierzona organizacja 

emisji zostanie wyłoniony spośród banków, które złożą stosowne oferty, ze względu na 
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przedmiotowe wyłączenie tego rodzaju usług z zakresu objętego ustawą Prawo zamówień 

publicznych. Analiza wielkości zapotrzebowania na środki finansowe potrzebne na realizację 

zadań inwestycyjnych, a także prognoza sytuacji finansowej gminy na najbliższe lata 

wskazują na konieczność pozyskania zewnętrznych źródeł finansowania, co odzwierciedlone 

zostało również w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żnin. Obligacje komunalne 

stanowiąc instrument niższego ryzyka są bezpiecznym sposobem na prowadzenie aktywnej 

polityki inwestycyjnej. Analiza możliwości gwarantujących realizację inwestycji związanych 

z rozwojem infrastruktury Gminy Żnin przemawia za wyborem niepublicznej emisji obligacji 

komunalnych jako konkurencyjnej  i atrakcyjnej formy finansowania. 

Reasumując wyraźnie stwierdził, że podjęcie ewentualnie dzisiejszej uchwały to nie jest wciąż 

zadłużanie gminy.  

Następnie poprosił Panią Skarbnik Gminy o szczegółowe informacje w zakresie emisji 

obligacji. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że gmina Żnin zgodnie z przedłożonym 

projektem Wysokiej Radzie planuje wyemitować 9 400 sztuk obligacji na okaziciela o 

wartości nominalnej 1000,00 zł każda, co skutkuje łączną kwotą 9 400 000,00 zł.  

Zgodnie z art. 32 ustawy z dnia 15 stycznia 2015 r. o obligacjach jeżeli emitentem jest 

jednostka samorządu terytorialnego obligatoryjnie z mocy przepisów tej ustawy wynika, że 

konieczne wskazanie jest celów na jakie zostaną przeznaczone pozyskane w wyniku emisji 

środki. Zgodnie z § 2 ust. 1 projektu uchwały celem emisji jest pozyskanie środków na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Żnin w 2017 roku. 

Z kolei ust 2 ww. paragrafu jest jakby przepisem szczegółowym do ust. 1, który te cele uściśla, 

wskazując, iż są to cele określone w załączniku dotyczącym zadań inwestycyjnych gminy 

Żnin planowanych do realizacji w 2017 roku i dotyczą następujących zadań: 

1. budowy, przebudowy i modernizacji dróg i ulic gminnych, parkingów oraz chodników, 

2. rozbudowy infrastruktury turystycznej, 

3. budowy budynku komunalnego, 

4. modernizacji infrastruktury służącej ochronie przeciwpożarowej, 

5. budowy lokalnego systemu oczyszczania ścieków, 

6. modernizacji infrastruktury oświatowej, 

7. budowy hali sportowej. 

Termin wykupu obligacji przypada na lata 2017 – 2027 w 7 seriach, tak jak w 7 seriach planuje 

się ich emisję przedstawioną w § 3 ust. 1. Zarówno wykup tych obligacji jak i wydatki z tytułu 

obsługi tego instrumentu finansowego będą oczywiście realizowane poprzez świadczenie 
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pieniężne w kwocie równej wartości nominalnej obligacji i będą odpowiednio umieszczane w  

rozchodach budżetów gminy poszczególnych lat, natomiast wydatki z tytułu obsługi tego 

instrumentu dłużnego  będą w planie wydatków bieżących w dziale dotyczącym obsługi długu 

publicznego.  

Od strony technicznej zakłada się, że oprocentowanie obligacji będzie zmienne, równe stawce 

WIBOR 6M, ustalonej na dwa dni robocze przed rozpoczęciem okresu odsetkowego, 

powiększonej o marżę dla inwestorów. 

Ten rodzaj instrumentu finansowego w zakresie przedmiotowym został wyłączony 

z procedowania ustawy Prawo zamówień publicznych. Z uwagi na fakt realizacji zasady 

przejrzystości,  rzetelności, transparentności w wydatkowaniu środków, a tym samym 

zaciąganiu instrumentów finansowych dłużnych w postaci tego kapitału zewnętrznego, 

którym mają być te obligacje zostanie  po oczywiście wcześniejszym zgodnie z art. 89 ustawy 

o finansach publicznych, uzyskaniu pozytywnej opinii o możliwości takiej emisji przez gminę 

Żnin, ogłoszony konkurs na agenta emisji, który przeprowadzi całą procedurę związaną 

z emisją tych obligacji.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – Pan Burmistrz 

powiedział, że biorąc obligacje, to jest to forma pokrycia deficytu i to jest racja, ale przede 

wszystkim zwróćmy uwagę, co było już mówione na posiedzeniu Komisji, że jest to pokrycie 

zaplanowanych przez nas zadań inwestycyjnych i to jest chyba najważniejszy cel, o którym 

mówiła Pani Skarbnik.  Jednocześnie zwrócił się z prośbą do Burmistrza i Skarbnik Gminy by 

Rada była informowana o wyborze, jakie są odsetki i jakie zadania będą realizowane. 

Na posiedzeniu Komisji Budżetu i Gospodarki nie było uwag , zatem ja osobiście rekomenduję 

podjęcie tego projektu uchwały, z jednoczesną pełną informacją dla Rady w jaki sposób będą 

konsumowane. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było 15 radnych 

Przeciw było 2 radnych 
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Rada podjęła uchwałę Nr XXXIV/386/2017 w sprawie emisji obligacji Gminy Żnin, 

która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

AD PKT 11 - Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i 

od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i ustalenia 

wynagrodzenia za inkaso. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że projekt tej uchwały wynika z wyboru sołtysów 

w sołectwie Kaczkowo – sołectwie Kaczkówko. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIV/387/2017 w sprawie zarządzenia poboru podatku 

rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i ustalenia wynagrodzenia za inkaso, która stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

 

 

AD PKT 12 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Chomiąży Księżej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że zgodnie z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego została ona przeznaczona  pod lokalizację zabudowy 

letniskowej. Chęć zakupu ww. nieruchomości wyraził właściciel nieruchomości sąsiedniej. 

Planowany jest podział całej  działki  i sprzedaż poszczególnych części powstałych w wyniku 
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podziału. Podziękował Komisji Budżetu i Gospodarki za przeprowadzenie wizji lokalnej tego 

terenu, co z pewnością ułatwia podejmowanie decyzji. W przyszłości jest otwarty na 

podejmowanie takich inicjatyw przez Komisję Rady. 

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – dziękuję Panie 

Burmistrzu za takie uznanie. Podziękował członkom komisji Budżetu jak również radnym 

spoza Komisji uczestniczącym w wizji lokalnej. Rzeczywiście byliśmy na tym terenie i 

zastaliśmy tam piękną okolicę z częściowo zachwaszczonym terenem. Zdanie komisji jest 

takie, że ten teren trzeba wydzielić na działki. W WPF- ie jest wskazane jako 12 działek, ale 

tutaj w uchwale mamy zapisane, że będzie miał miejsce podział geodezyjny i to od niego 

zależy jaki ten podział będzie.  Ponadto był wniosek o przyległą  drogę z drugiej strony do 

jeziora. Tam są działki agencyjne i wnioskowaliśmy jako Komisja, aby wystąpić do agencji 

nie tylko o przejęcie tej drogi, ale również o tę działkę, co byłoby potrzebne dla sołectwa 

Kierzkowo jako teren rekreacji.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIV/388/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Chomiąży 

Księżej, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

AD PKT 13 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
użyczenia. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Zastępcę Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – o zabranie głosu poprosiła Sekretarza Gminy 

Mirosława Gatkę.  

Sekretarz Gminy Mirosław Gatka – wyjaśnił, że nieruchomość określona w uchwale 

stanowi własność Gminy Żnin i objęta jest umową użyczenia. Została wydana sołectwu 
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Brzyskorzystew na cele rekreacyjno – sportowe.   Ważność umowy wygasła. W celu zawarcia 

kolejnej umowy organ wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 

1 pkt 7a) cytowanej wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, zobowiązany jest uzyskać 

zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIV/389/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy użyczenia, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

AD PKT 14 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

 Burmistrz Robert Luchowski  – wyjaśnił, że zgodnie z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego dotyczy nieruchomości związanej z lokalizacją zabudowy 

mieszkaniowej, jednorodzinnej i usług.  W celu uruchomienia sprzedaży organ wykonawczy 

gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7) cytowanej wyżej ustawy 

o gospodarce nieruchomościami, zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, że 

Komisja budżetu i Gospodarki nie jest przeciwna sprzedaży tej nieruchomości. Jest natomiast 

prośba, gdy Pan Burmistrz będzie realizował tę uchwałę by określił co na tym ma być itd., 

żeby to było spójne z całym planem zagospodarowania przestrzennego. Przypominam, że 

część działki jest tam przeznaczona pod targowisko.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 
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W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/390/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Żninie, która 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

 

AD PKT 15 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

najmu. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski  – wyjaśnił, że przedmiotem są te same części nieruchomości, 

będące własnością Gminy Żnin, stanowiące: lokal użytkowy - pomieszczenie magazynowe 

zlokalizowane w budynku na działce nr 937, obręb Żnin, garaż murowany, zlokalizowany na 

działce nr 1031/2, obręb Żnin, oraz grunt pod lokalizację istniejącego garażu blaszanego na 

działce nr 15/12, obręb Żnin. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIV/391/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów najmu, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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AD PKT 16 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego historycznej części Żnina położonej po wschodniej stronie rzeki Gąsawki 

dla terenu położonego w rejonie ulic: Dworcowej, Potockiego i 700-lecia w Żninie. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski  –  wyjaśnił, że celem opracowania niniejszej zmiany planu 

jest uregulowanie sposobu zagospodarowania, użytkowania i przeznaczenia obszaru planu z 

uwzględnieniem obowiązujących przepisów prawa. Teren objęty miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego stanowi obszar o powierzchni 1,4 ha, położony jest w 

Żninie, w rejonie ulic: Dworcowej, Potockiego i 700-lecia. Na obszarze objętym planem ustala 

się następujące przeznaczenie: 

1) tereny zabudowy usługowej, 

2) teren zabudowy usługowej dworca kolei wąskotorowej, 

3) teren parkingu, 

4) teren publicznego ciągu pieszego, 

5) teren drogi publicznej klasy lokalnej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – w tym planie 

bardzo istotną sprawą są miejsca parkingowe. Wiele miast korzysta z tego, że jeśli plan 

narzuca jakąś ilość parkingów i na danej działce nie może się to zmieścić, to właściciel działki 

musi zapewnić parkingi poprzez wykup, dzierżawę itd. Prośba zatem o uczulenie 

pracowników, by parkingi były zgodne z planem. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/392/2017 w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego historycznej części Żnina położonej po wschodniej 
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stronie rzeki Gąsawki dla terenu położonego w rejonie ulic: Dworcowej, Potockiego i 

700-lecia w Żninie, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

 

AD PKT 17 - Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, Wenecja i Wójcin, Etap 4 

sołectwo Kierzkowo. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski  –  wyjaśnił, że zgodnie z art. 17 ustawy z dnia 27 marca 2003 

r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym została przeprowadzona procedura 

miejscowego planu. Plan uzyskał opinię Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej 

oraz wymagane przepisami odrębnymi opinie i niezbędne uzgodnienia. W związku z 

wnioskami wynikającymi z opinii i uzgodnień do projektu planu wprowadzone zostały 

niezbędne zmiany. Przyjęte w planie miejscowym rozwiązania są zgodne z ustaleniami 

„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin”. 

Konieczność opracowania planu wynikła z potrzeby zahamowania nieprawidłowego rozwoju 

gminy i ochrony jej przestrzeni poprzez wskazanie miejsc rozwoju nowej zabudowy w 

obrębie zwartej struktury funkcjonalno – przestrzennej jednostek osadniczych, oraz jej 

ograniczenie, na terenach rolniczych, nieposiadających wystarczającego uzbrojenia 

technicznego. Jednym z czynników powodujących przystąpienie do sporządzanie 

przedmiotowego planu miejscowego była kluczowa kwestia unormowania zasad 

koegzystencji istniejących oraz nadal powstających gospodarstw rolno-hodowlanych 

względem istniejącej i planowanej zabudowy o funkcji mieszkaniowej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – wyjaśnił, że 

również w tym miejscu Komisja przeprowadziła wizje lokalną. Bardzo się cieszy, że brała 

w nich udział radna tego okręgu Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Rozwoju Obszarów 

Wiejskich Pani Lidia Cieślewicz oraz Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki 

Przestrzennej Piotr Tomaszewski.  Tutaj ni było głosów na nie. Byliśmy również na terenie 

po byłe szkole, gdzie Pani sołtys tam planuje i usłyszeliśmy, że będzie mogło tam być również 

boisko.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/393/2017 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, 

Wenecja i Wójcin, Etap 4 sołectwo Kierzkowo, która stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 

AD PKT 18 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia "Programu ochrony środowiska dla 

Gminy Żnin na lata 2017 - 2020 z perspektywą do roku 2025". 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski  –  wyjaśnił, że celem dokumentu jest analiza istniejącego 

stanu poszczególnych komponentów środowiska przyrodniczego oraz przedstawienie celów 

i zadań koniecznych do realizacji w poszczególnych obszarach interwencji. Mają one 

zachować dobry stan środowiska, a tam gdzie konieczna jest poprawa – przedstawić zadania 

naprawcze. Wytyczono konkretne przedsięwzięcia związane z ochroną środowiska i poprawą 

jego stanu, a także określono harmonogram ich realizacji. Podane zostały również zasady 

monitoringu pozwalającego na ocenę realizacji założeń dokumentu. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było 17 radnych 
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Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/392/2017 w sprawie uchwalenia "Programu ochrony 

środowiska dla Gminy Żnin na lata 2017 - 2020 z perspektywą do roku 2025", która 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

AD PKT 19 - Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

opieki nad grobami, kwaterami i cmentarzami wojennymi znajdującymi się na terenie 

gminy Żnin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski  –  wyjaśnił, że w maju bieżącego roku Wojewoda Kujawsko-

Pomorski przedstawił gminie Żnin propozycję zawarcia kolejnego porozumienia w 

przedmiotowej sprawie na okres do 31 grudnia 2019 roku. Umożliwi ono przekazanie gminie 

Żnin w roku 2017 dotacji w wysokości 2000,00 zł. W kolejnych latach obowiązywania 

porozumienia kwota dotacji może ulec zmianie. Uchwała stanowi podstawę do zawarcia 

porozumienia pomiędzy Wojewodą Kujawsko-Pomorskim a gminą Żnin, zatem jej podjęcie 

jest w pełni uzasadnione. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/395/2017 w sprawie przejęcia od Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego opieki nad grobami, kwaterami i cmentarzami wojennymi znajdującymi 

się na terenie gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
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AD PKT 20 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia samorządowej 

jednostki organizacyjnej Samorządowe Centrum Usług Wspólnych w Żninie oraz nadania 

jej statutu. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski  –  wyjaśnił, że projekt dotyczy zmian w statucie SCUW-u, 

m.in. dotyczy wpisania realizacji działań z zakresu Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu 

Urzędu Miejskiego w Żninie. Podziękował Radzie za dyskusję, rady, wskazówki w zakresie 

funkcjonowania SCUW-u. Ostatecznie rekomendacja jest taka, aby zlikwidować Wydział 

Edukacji, Kultury i Sportu w Urzędzie Miejskim w Żninie na rzecz pracy SCUW-u. Co do 

zatrudnienia to nikt z pracowników Wydziału EKS nie straci pracy. Co do pracowników 

SCUW-u tutaj również nie przewiduje się zmian, które polegałyby na redukcji zatrudnienia. 

W perspektywie mamy trzy tematy, które będzie trzeba rozwiązać: po pierwsze temat 

zamówień publicznych, ponieważ pracownik odpowiedzialny za zamówienia złożył 

wypowiedzenie, wobec tego do końca lipca ta Pani pracuje. Będziemy również mieli dwie 

sytuacje w związku z odejściem na emeryturę dwóch pracowników. Po ewentualnym 

podjęciu przez Państwa tej uchwały rozpocznę procedurę polegającą na wyborze dyrektora 

tej placówki.   Temat był omawiany szczegółowo na posiedzeniach Komisji Rady, Komisja 

merytoryczna Edukacji, Kultury i Sportu nie wniosła uwag. Następnie poinformował o 

propozycji wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały, który radni otrzymali w wersji 

elektronicznej. Autopoprawki stanowią załącznik nr 25 do protokołu.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poddał pod głosowanie 

autopoprawki Burmistrza Żnina. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawki Burmistrza Żnina. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 
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W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/396/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia 

samorządowej jednostki organizacyjnej Samorządowe Centrum Usług Wspólnych w 

Żninie oraz nadania jej statutu, która stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

AD PKT 21 - Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji podziału gminy Żnin na okręgi 

wyborcze. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski  –  w kwestii pkt 21 i 22 porządku obrad poprosił o zabranie 

głosu Sekretarza Gminy. 

Sekretarz Gminy Mirosław Gatka – wyjaśnił, że w związku z utworzeniem nowych 

sołectw (Kaczkowo i Kaczkówko) oraz zmianą nazw ulic (Nowotki, Gwardii Ludowej i 22 

lipca) wynikającą z ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju 

totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej zachodzi 

konieczność aktualizacji podziału gminy Żnin na okręgi wyborcze. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/395/2017 w sprawie aktualizacji podziału gminy 

Żnin na okręgi wyborcze, która stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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AD PKT 22 - Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji podziału gminy Żnin na stałe obwody 

głosowania oraz zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej. 

 

 

Sekretarz Gminy Mirosław Gatka – wyjaśnił, że W związku z utworzeniem nowych 

sołectw (Kaczkowo i Kaczkówko), zmianą nazw ulic (Nowotki, Gwardii Ludowej i 22 lipca) 

wynikającą z ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego 

przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, zmianą siedziby 

obwodowej komisji wyborczej w obwodzie nr 20 oraz wyznaczeniem dodatkowych lokali 

obwodowych komisji wyborczych przystosowanych do potrzeb osób niepełnosprawnych 

zachodzi konieczność aktualizacji podziału gminy Żnin na stałe obwody głosowania i zmiany 

siedziby obwodowej komisji wyborczej. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/398/2017 w sprawie aktualizacji podziału gminy 

Żnin na stałe obwody głosowania oraz zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej, 

która stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił przerwę w obradach do godz. 13.15. 

Po przerwie -  

 

AD PKT 23 - Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia za pracę dla Burmistrza Żnina. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – Wysoka Rado projekt uchwały został przeze 

mnie Państwu przedstawiony. Uzasadnienie projektu jeśli chodzi o stronę formalną jest takie 

dosyć suche. Stąd też odniósł się do propozycji zwiększenia wynagrodzenia. Przypomniał, że 

w projekcie uchwały zmianie uległ jedne składnik wynagrodzenia, a mianowicie dodatek 

specjalny, który uległ zwiększeniu  do 39,82%. Co do proponowanej kwoty podwyżki to będzie 
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ona wyniosła w całości 1 024,63 zł brutto. Jeśli chodzi o wynagrodzenie, które otrzymuje teraz 

Burmistrz Robert Luchowski to jest to wynagrodzenie na poziomie 2012 roku, które ustalono 

poprzedniemu Burmistrzowi Panu Leszkowi Jakubowskiemu. Poprzednia zmiana 

wynagrodzenia miała miejsce w roku 2009.  W 2012 roku dokonano zmiany wynagrodzenia i 

stawka ta obowiązuje do dnia dzisiejszego. Jeśli chodzi o powody, dla których wnioskujemy 

o podwyżkę dla Pana Burmistrza tj. ja i członkowie klubu „Dla Gminy Żnin” to mianowicie 

przygotowując projekt tej uchwały dokonaliśmy analizy działalności Burmistrza, przede 

wszystkim działalności od momentu objęcia funkcji do dnia dzisiejszego. W tym okresie 

trzeba stwierdzić, że zostało wykonanych wiele zadań, które były trudne do załatwienia, 

oczywiście z radnymi Rady Miejskiej w Żninie, wszystkimi radnymi, bo wiele decyzji 

podejmowanych było jednogłośnie. Przypomnę choćby załatwienie sprawy tzw. działek 

rydlewskich, unormowania sprawy w Sarbinowie, zmian dotyczących w Parku Miejskim, 

usunięcia zniszczonego pomostu, powstały nowe pomosty, po ponad 70 latach ul. Polna jest 

ucywilizowana i jest ulicą utwardzoną. Został również wykonany tak długo oczekiwany 

chodnik przy ul. Dąbrowskiego w Żninie, gdzie chorzy w sposób bezpieczny mogą poruszać 

się w kierunku Poradni Specjalistycznych w Pałuckim Centrum Zdrowia. Wprowadzona 

została również Strefa Płatnego Parkowania, bardzo kontrowersyjna, natomiast dziś 

większość mieszkańców i przyjezdnych uważa, że ta strefa jest dobrze przemyślana i 

wykonana i kwoty pobierane za opłaty w tej strefie są niewygórowane, gwarantując sprawne 

poruszanie się po centrum Żnina. Uważam, że Burmistrz cały czas zaspokaja potrzeby 

mieszkańców gminy w zakresie mieszkań, wiele tych mieszkań zostało udostępnionych i 

wyremontowanych we współpracy z PUK sp. z o.o. i działalnością prezesa spółki.  Prezesa ma 

nad sobą Burmistrza i widać, że trafnie wybrał szefa tej spółki. Jeśli chodzi o majątek gminy 

to widać remont ŻDK, termomodernizację Publicznego Gimnazjum nr 1 w Żninie, przy 

współudziale środków zewnętrznych, co jest bardzo istotne. Mam nadzieję, że to co się teraz 

dzieje będzie skutkowało pozyskaniem jeszcze większych kwot na realizację zadań 

niezbędnych w gminie Żnin. Istotnym był również wykup budynku PSP na potrzeby OSP w 

Żninie. Mieszkańcy wsi zauważają zmiany na drogach gruntowych, które są utwardzane w 

technologii, która pozwala na dłuższe jej eksploatowanie. Chociażby w Cerekwicy 

mieszkańcy długo czekali na naprawę drogi przy blokowiskach, właściwie została 

zbudowana. Dużym problemem z  którym się Burmistrz zmierzył, ale my również jest 

zbilansowanie budżetu w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi. Powstałą nawet 

nadwyżka, która będzie skonsumowana tak to nazwijmy na potrzeby w tym zakresie. Bardzo 

ważnym sukcesem Burmistrza było inicjowanie, zachęcanie do reaktywacji Rady Osiedla nr 
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1 i 2 oraz powstanie kolejnych Rad Osiedli, które mają teraz możliwość realizowania własnych 

celów. Wydaje się, że jest to bardzo krótka ocena dotycząca dokonań, które są udziałem Pana 

Burmistrza we współpracy z Radą Miejską w Żninie, ale również z pracownikami Urzędu 

Miejskiego w Żninie. Wydaje się, że jest to bardzo dobry moment by Burmistrzowi zmienić 

wynagrodzenie. Oczywiście nie ma dobrego momentu na podwyżkę, każda podwyżka rodzi 

pytania, a dlaczego?, a dlaczego tyle?, co się stało?, co zrobiono? Podwyżka  w tym punkcie 

dodatek specjalny jest to również wskazanie na to, że mimo ciężkich momentów realizacji 

niektórych zadań proceduralnych, dokumentacji, te zadania Burmistrz dokończył, zrealizował  

i możemy dzisiaj cieszyć się tym, że mamy i pomosty i możliwość bezproblemowego 

zaparkowania. To nie jest tylko i wyłącznie nagrodą za  uzyskanie absolutorium w 2015, 2016 

roku. Mamy nadzieję, ze będzie to mobilizujące dla Burmistrza do realizacji zadań, które są 

planowane i podejmowane w olbrzymiej ilości. Oczywiście wymaga to ciężkiej pracy, dobrego 

zorganizowania zespołu, który to realizuje i mam nadzieję, że  Pan Burmistrz tak to będzie 

traktował, o ile Wysoka Rada tę uchwałę dziś podejmie. Na Komisji Budżetu i Gospodarki 

głos zabrał kolega radny Jerzy kowalski, który wspomniał, że za ewentualną zmianą 

wynagrodzenia Burmistrza powinny także pójść zmiany wynagrodzenia pracowników 

urzędu. Jeśli chodzi o wynagrodzenie Burmistrza to jest to najwyższa stawka jeśli chodzi o 

pracowników tego budynku. Wydaje się, ze jest to słuszna uwaga kolegi radnego Jerzego 

Kowalskiego, który wskazał, że dobrzy specjaliści przyjdą, ale za dobre pieniądze. Jak już 

wspomniałem żaden moment nie jest dobry na podwyżkę, ale dzisiejszy moment ze 

wszystkich złych momentów jest najlepszy. Jest to moje uzasadnienie, a teraz oddaję głos 

Państwu radnym, celem odniesienia się do projektu uchwały.         

Radny Jerzy Kowalski - bardzo ładnie Pan Przewodniczący powiedział, ale musze 

powiedzieć, ze nie jest tak jak Pan Przewodniczący mówił. Prawie rok, albo i dłużej, Pan 

Burmistrz wie staraliśmy się o przejście dla pieszych  na ul.  

kl. Janickiego w   Zarządzie Dróg Wojewódzkich. Nasze starania się powiodły i Zarząd Dróg 

Wojewódzkich wyraził na to zgodę. Dzisiaj jednak nie można zrobić choć kawałek. Pan 

Piechowiak był tam ze mną i stwierdził, że całość, ale na całość nie ma pieniędzy. Jeśli nie ma 

pieniędzy to zrobić chociaż kawałek by mieszkańcy mogli bezpiecznie  schodzić n ul. 

Wilczkowską nad jezioro. W tej chwili nie można tam zejść, jest bardzo niebezpiecznie. Nie 

rozumiem, dlaczego nie ma woli by zrobić chociaż kawałek. Szkoda, ze nie ma Pana 

Zielińskiego, bo wtedy już dawno byłoby zrobione pracownikami z robót publicznych.  

Radny Lucjan Adamus -   powiedział, że to my,  ta Rada Miejska ze mną włącznie zrobiliśmy 

krzywdę Panu Burmistrzowi ustalając mu pensję na poziomie odchodzącego wówczas 
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Burmistrza Leszka Jakubowskiego. Ta dzisiejsza propozycja to już jest górny pułap i więcej 

już podnieść nie można. Dodał, że w przedostatnim wydaniu Tygodnika „Pałuki” pod redakcją 

Pana Karola Gapińskiego napisały słowa z którymi się zgadzam, „Podwyżka tak, ale za co?” 

Pan redaktor wypunktował pewne rzeczy w tym artykule z którymi się w pełni zgadzam. 

Dziękuję bardzo.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – złożyła wniosek o 5 min przerwy w 

obradach.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski –  na posiedzeniu 

komisji Budżetu i Gospodarki poprosiłem Pana Przewodniczącego Rady jako 

wprowadzającego projekt uchwały o uzasadnienie. Wsłuchując się w to uzasadnienie, było to 

dobre uzasadnienie, Pan Przewodniczący dotknął wówczas meritum, o które chodziło koledze   

Lucjanowi. Dlaczego w dodatku specjalnym?, bo inaczej nie można. Każdy kto sprawuje jakąś 

funkcję chciałby być doceniony i nie oszukujmy się, my również chcielibyśmy być docenieni 

kiedy zaczynamy pracować ponad tę przeciętność. Uważam, że tę ponad przeciętność 

wyznaczyliśmy podczas  bardzo burzliwej  pracy nad budżetem na 2016 rok gdzie wrzuciliśmy 

ilość potężnych zadań do wykonania Panu Burmistrzowi i Jego zespołowi. Jeśli Pan Burmistrz 

wykonana te zadania to mówiłem, że jestem za tym, aby to docenić w formie podwyżki, ale 

myślę też tutaj o pracownikach. Pewną formą dobrej oceny jest to co się dziś stało, a 

mianowicie udzielenie absolutorium. Dziś zagłosuję na tak, Pan Przewodniczący uzasadnił 

dziś to tak, że jest to forma mobilizacji, nie tylko Burmistrza, ale całego zespołu do wytężonej 

pracy by ten budżet wykonać. Wsłuchiwałem się w głos radnego Lucjana Adamusa i też ma 

rację.   Prosiłby również o zarządzenie przerwy w obradach 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zarządził przerwę w obradach. 

 

Po przerwie –  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było 12 radnych 

Wstrzymało się 3 radnych 
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Przeciw było 2 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/399/2017 w sprawie wynagrodzenia za pracę dla 

Burmistrza Żnina, która stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Burmistrz Robert Luchowski – cieszę się z wyróżnienia, które mnie tutaj spotkało i 

jednocześnie deklaruję, to co zostało tu dziś powiedziane na tej Sali. Traktuję to jako wielkie 

wyzwanie  na przyszłość. Cieszę się, że doceniacie to co udało nam się zrobić. Nie byłoby to 

możliwe bez współpracy z Państwem oraz osób, które ze mną współpracują na co dzień. 

Otwiera to również pewną drogę do docenienia finansowego tych osób, które ze mną 

współpracują. Bardzo serdecznie dziękuję.  

 

AD PKT 24 - Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Żnin. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski  –  wyjaśnił, że w rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewody 

kujawsko – Pomorskiego stwierdzono nieważność uchwały Nr XXXIII/38/2017 z dnia 26 maja 

2017 roku. Wojewoda uznał sprzeczne z prawem zdefiniowanie zdarzenia losowego oraz 

termin wejścia w życie uchwały. Stąd też konieczne jest podjęcie nowej uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/400/2017 w sprawie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 

Żnin, która stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  
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AD PKT 25 - Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich 

sesjach. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski  –  na dzisiejszej sesji złożono 5 interpelacji, stąd też udzielił 

następujących odpowiedzi: 

Odnośnie interpelacji radnego Marka Zielińskiego w sprawie przywrócenia Zespołu ds. 

orzekania o niepełnosprawności odpowiedział, że jest to zadanie własne Powiatu. W tej chwili 

jest ono powierzone Staroście Mogileńskiemu. Działania w tym kierunku zostały już podjęte 

przez wydział Polityki Społecznej i Zdrowia. To co możemy zrobić, to wystąpić do Starosty 

Żnińskiego o wyrażenie woli gminy Żnin do ponoszenia kosztów z tytułu pracy zespołu 

orzekającego, jeśli chodzi oczywiście o mieszkańców gminy Żnin. Myślę, że bardzo dobry 

pomysł by przekonać o tej inicjatywie kolegów wójtów i burmistrzów z Powiatu Żnińskiego. 

Jeśli taka inicjatywa by się pojawiła to wówczas solidarnie te koszty trzeba byłoby ponosić. 

Jak nie zapytamy to nie będziemy wiedzieli. Proponuję, że gdy przyjdą już odpowiedzi z 

poszczególnych gmin to pozwolę sobie skontaktować się z Panem radnym. Będziemy się 

ewentualnie zastanawiać czy gmina Żnin nie będzie tego samodzielnie prowadzić. Zbadamy 

jakie to są koszty. Jak Pan radny słusznie podkreślił wydatki i koszty to jedna sprawa, 

natomiast tutaj chodzi o osoby niepełnosprawne. Gdyby ten zespół był w stolicy Powiatu to 

nic złego by się nie stało.  

Jeżeli chodzi o interpelacje radnego Leszka Kowalskiego dotyczących remontu ulic pokrytych 

trylinką oraz kanalizacji na ul. Pałuckiej, ul. Wiejskiej, ul. Janickiego odpowiedział, że 

interpelacja drogą elektroniczną została już przekazana do Wydziału IGPI i stamtąd otrzyma 

Pan odpowiedź.   

W kwestii interpelacji radnego Kujawy dotyczącej parkingu za garażami przy „Słoneczku” 

odpowiedział, że jesteśmy na etapie projektu ul. Kopernika i m.in. tej przestrzeni o której 

mówił Pan radny Kujawa. Remont ul. Kopernika i tego placu przewidziany jest w przyszłym 

roku. Ta interpelacja również została skierowana drogą elektroniczną do Wydziału IGPI i 

myślę, że wydział się tym zajmie.  

Odnośnie interpelacji radnego Starczewskiego dotyczącej fontanny na rynku to rzeczywiście 

to słusznie Pan stwierdził, że to tzw. fontanna. Została ona bowiem fatalnie wykonana i 

odebrana. Działaniem tam zajęła się nasza gminna spółka WiK. Po odkryciu tego zastano całą 

instalację elektryczną pod wodą.  Tam w ogóle nie powinno być istniejącego podniesienia. 
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Później w trakcie prac się pojawiło. Zgłoszę ten temat i będę Pana radnego informował 

o rozwoju sytuacji.  

 

AD PKT 26 - Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o zapytania i wolne głosy. 

 Burmistrz Robert Luchowski  - poprosił o udzielenie głosu Kierownikowi Wydziału 

Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i Inwestycji Panu Pawłowi Piechowiakowi.  

Kierownik Wydziału Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i Inwestycji Paweł  

Piechowiak -  w związku z faktem, że w ubiegłym w Tygodniku „Pałuki” ukazał się artykuł 

Pana Karola Gapińskiego pn. „Podwyżka tak, ale za co” jako kierownik wydziału 

postanowiłem zareagować na ten artykuł i opinię w nim zawartą w dwóch kwestiach tj. 

pomostów dlaczego drogie i wątpliwie prawnie oraz  druga kwestia to ul. Polna. Dlaczego 

takie wystąpienie, otóż Pan Burmistrz jeszcze tutaj w wystąpieniu przed uchwałą dotyczącą 

udzielenia absolutorium kierując swój apel do wszystkich obecnych tutaj mediów była mowa 

o tym, że każdy ma prawo wyrażać opinie, ale musza one mieć odzwierciedlenie w faktach 

i rzeczywistości, natomiast nie mogą krzywdzić wysiłku ludzi, którzy czynią starania na rzecz 

tej gminy i robią to zgodnie ze swoim sumieniem i przede wszystkim w poczuciu, żeby dla tej 

społeczności lokalnej wykonać to najlepiej. Każda opinia musi mieć swoje źródło 

w jakiejkolwiek skali porównawczej. Ocena dokonana przez Pana redaktora nie mieści się 

w żadnych kategoriach odniesienia do czegokolwiek. W tym tygodniu zostało stanowisko 

przesłane do redakcji.  

Żeby mówić o tym czy coś jest drogie czy coś jest tanie to trzeba się wgłębić, odnieść do 

czegokolwiek.  

Co do pomostów to wyznaczono kierunek inwestowania, wyznaczono określony standard, 

opracowano projekt  i uznano, że te obiekty mają służyć ku zadowoleniu społeczeństwa, mają 

być wyposażone nie po to tylko by na nie wejść, ale również by można było w sposób 

atrakcyjny z nich korzystać i żeby miały walor wizerunkowy. Co do tej tzw. podnoszonej 

w artykule drożyzny powiedział, że dokumentacja była opracowana z dużą starannością,  

procedowana. Wartość kosztorysowa tego zadania opiewała dokładnie na kwotę 2 450 000,00 

zł. W tym postępowaniu przetargowym nic lepiej nie weryfikuje rynku, rzeczywistych 

kosztów jak rynek wykonawców. Jeżeli ten rynek jest konkurencyjny to nie ma lepszego 

miernika. Warto byłoby przyjść, zobaczyć, albo sobie przypomnieć, że w tym postepowaniu 

było 7 ofert, znaczna część ofert kształtowała się powyżej 2,2 mln zł, 2,4 mln zł, 2,5 mln zł. 
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Wybraliśmy wykonawcę za kwotę 1,6 mln zł. Najtańszą ofertę z tych, które podlegały ocenie.  

Badaliśmy pod kątem rażącej niskiej ceny. Wybraliśmy wykonawcę rzetelnego, czego 

efektem są te obiekty. Myślę zatem, że to jest najbardziej odpowiedni miernik. Druga kwestia 

i czynienie zarzutów, dlaczego nie zrobiono tego ze środków zewnętrznych, a ze środków 

z budżetu gminy to jest tutaj zakłamanie, ponieważ zanim przystąpiliśmy do realizacji tego 

projektu  wspólnie z Panem Burmistrzem odbyliśmy spotkanie merytoryczne u Pana 

Marszałka, przedstawiliśmy założenia tego projektu w maju 2016 r., uzyskaliśmy odpowiedź, 

że z poziomu środków unijnych nie ma szans na dofinansowanie tego zadania jak również 

z poziomu środków krajowych, gdzie Urząd Marszałkowski również może z własnej puli 

środków. Pan Marszałek wyraził głos aprobaty dla tej inwestycji. Postrzegał ją jako cenną 

i ważną inicjatywę przede wszystkim dla Gminy Żnin ale także dla całego regionu jako 

imponujący rozmiar tego przedsięwzięcia.  Co do kwestii formalno- prawnych, to wiedza 

Pana redaktora winna być wystarczająca aby nie formułować tego rodzaju wątpliwości, gdyż 

wiele merytorycznych argumentów na łamach tego tygodnika już napisano. Przypomnę 

tylko, że problem ten został podniesiony przez Pana Starostę- kwestia dotycząca rzekomego 

zagrożenia konstrukcji tych obiektów, bezpieczeństwa ludzi w miażdżący sposób został 

obalony przez Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Bydgoszczy 

w ostatecznej decyzji, w której orzeczono, że cały proces inwestycyjny był przeprowadzony 

wzorowo. Doszukiwanie się ze strony Pan Starosty Żnińskiego o rzekomych 

nieprawidłowościach, powoływanie komisji sprawdzającej było wręcz absurdem 

w kontekście należycie i prawidłowo prowadzonej dokumentacji budowy co również 

potwierdził Wojewódzki Inspektor Nadzoru Budowlanego w Bydgoszczy. W kwestii 

natomiast cofnięcia pozwolenia wodno – prawnego, które w ocenie Gminy Żnin było 

bezprzedmiotowe, a poparte dokumentami będzie dopiero rozpatrywane przez organ 

odwoławczy. Gdyby Pan redaktor wykonał choć odrobinę wysiłku aby zaznajomić się już 

z dotychczas zgromadzonymi dokumentami to bez większego wysiłki dostrzegłby Pan, że Pan 

Starosta bez żadnych wątpliwości naruszył prawo- pozostaje tylko do ostatecznego 

rozstrzygnięcia, czy miało ono charakter rażącego naruszenia prawa, co będzie na pewno 

miało swój finał w właściwej fazie rozpatrywania naszego odwołania. Jedno jest pewne- 

pomosty zostały wybudowane zgodnie z prawem, oszczędnie i efektywnie i będą służyły przez 

lata społeczności lokalnej. To są fakty, z którymi nie powinno się dyskutować, a co 

najważniejsze w sposób bezpodstawny manipulować własnymi, niczym nie uzasadnionymi 

obserwatorskimi opiniami. 
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Drugi aspekt- ul. Polna. Pomimo, że w tej kwestii napisano bardzo wiele, to Pan redaktor w 

sposób tendencyjny, nierzetelny podtrzymuje tę „otoczkę”. Anonimowe, bezpodstawne 

doniesienie w tej kwestii należy postrzegać, jako pewien cel, zamiar dyskredytacji władzy 

samorządowej, oszczerstwa, pomówienia to dzisiaj praktyka codzienna, zwłaszcza w mediach 

ten towar, a raczej zło sprzedaje się bardzo dobrze nie zwracając uwagi na krzywdy i wysiłki 

ludzi uczciwie zaangażowanych w realizacje procesów inwestycyjnych na rzecz dobrze 

rozumianego interesu społecznego, a konkretnie mieszkańców naszej gminy.  

Najwyraźniej Pan redaktor nie zdaje sobie sprawy, że każda instytucja, a szczególnie 

burmistrz aktywnie działający w tak obszernych polach problemowych jest szczególnie 

narażony na pomówienia i inne ataki rozgoryczonej opozycji. Winien Pan wiedzieć, że 

większość organów po otrzymaniu jakiegokolwiek bezpodstawnego i anonimowego donosu 

ma obowiązek podjąć czynności sprawdzająco – weryfikujące, co też prokuratura uczyniła.  

Gdyby Pan wykazał choć odrobinę dobrej woli i zapoznał się z wnikliwą i obszerną 

dokumentacją to dostrzec można bez żadnego trudu, że pomimo uzasadnionych 

umotywowanych okoliczności u podstaw, których była konieczność wydłużenia terminu 

wystąpiły także roboty dodatkowe, których nie szło przewidzieć na etapie prowadzonego 

postępowania przetargowego i rozpoczęcia faktycznych robót budowlanych. To właśnie było 

przedmiotem badania tego aspektu przez prokuraturę, nie stwierdzono żadnych uchybień 

i nieprawidłowości w podjętych działaniach przez funkcjonariuszy 

publicznych – urzędników Urzędu Miejskiego Zrealizowano de facto te roboty na kwotę 

ponad 30.000,00 zł, za które wykonawca nie otrzymał żadnego wynagrodzenia niż te, które 

zostało zaoferowane w złożonej ofercie przetargowej i zawartej umowy o roboty budowlane. 

Warto pamiętać, że realizacja tego przedsięwzięcia była odkładana w latach poprzednich 

z uwagi na uwarunkowania prawne, techniczne, jak się okazało była to inwestycja trudna, 

złożona technicznie, ale to co przede wszystkim najważniejsze zaspokoiła cel podstawowy 

jakim jest zdecydowana poprawa komunikacyjna mieszkańców tej części miasta. 

Burmistrz Robert Luchowski – poinformował o dwóch dobrych wiadomościach, otóż 

mamy dofinansowanie do bloku komunalnego, możemy rozpoczynać inwestycję,  druga 

dobra informacja to taka, że mamy dofinasowanie na termomodernizację budynku B 

Przedszkola nr 2 w Żninie przy ul. Jasnej.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sławomir Kujawa – w imieniu 

mieszkańców bloku przy ul. 1000 – lecia 8 podziękował Burmistrzowi i Kierownikowi 

Wydziału IGPI za nadzór i solidne wykonanie ciągu komunikacyjnego za którym czekano 

wiele lat.   
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Burmistrz Robert Luchowski – dziękuje za zaangażowanie Panie radny, to głównie pańska 

zasługa. Ja nie wybieram Wam inwestycji w okręgach.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zapytał o sprawę 

COP-u i koordynatora.  

Burmistrz Robert Luchowski – odpowiedział, że zgodnie z zawartym porozumieniem 

z Marszałkiem Województwa Kujawsko – Pomorskiego pracę od 1 lipca rozpoczyna nowy 

koordynator. Wczoraj podpisałem umowę z tą Panią. W COP- ie będą dwa etaty. Ponadto 

dodał, że rozpoczynają się prace nad osiedlową oczyszczalnią ścieków w sołectwie Sulinowo 

– Bekanówka.   

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski -  podziękował za 

uporządkowanie trasy Bożego Ciała w Górze. Ponadto ponownie przypomniał o wykonaniu 

dojścia do osoby niepełnosprawnej przy ul. Topolowej oraz rozpoczęty wjazd w ul. Boczną. 

Tam cały czas wymywane jest podłoże żużlowo - piaskowe.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Marek Zieliński – podziękował 

za wykonanie ul. Spółdzielczej w Żninie. Prosiłby jeszcze o uporządkowanie trawnika, być 

może mógłby się tym zająć PUK.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – myślę, że ten punkt powinien się nazywać 

„podziękowania”. Zapytał jaka jest wysokość dofinansowania do budowy bloku 

komunalnego.  

Burmistrz Robert Luchowski – odpowiedział, że maksymalnie do 35% wartości inwestycji.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poruszył zgłaszany mu przez mieszkańców 

nie tylko moich ulic problem kun, które osiedlają się na poddaszach i niszczą docieplenie 

budynków. Czy jakiś ekspert mógłby stwierdzić czy hodowla kur w mieście przyczynia się  

do występowania kun w mieście.  

Burmistrz Robert Luchowski – jest to temat do Kierownika Piotra Ostrowskiego. Jak 

zauważył to Pan Przewodniczący jest to temat dość złożony. 
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AD PKT 27 – Zakończenie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek 

– stwierdził, że został wyczerpany porządek obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

Podziękował Paniom i Panom radnym, Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz 

wszystkim obecnym na sali za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godzinie 14.20 zamknął  XXXIV sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 

Łukasz Lisiecki 

Główny Specjalista 

        Przewodniczący Rady Miejskiej  

                           w Żninie 

 

                    Grzegorz Koziełek 

 


